

Chess Competition :

Boys & Girls :

- 9 Years old (2015).
- 11 Years old (2013).
- 13 Years old (2011).
- 15 Years old (2009).

- The tournament is organized according to the group system or the full league based on the number of participating schools, and the 10-ranked students from each academic stage qualify for the finals.

- The individual tournament is held according to the Swiss system.

- Rules and Regulations :

* Technical regulations are applied in accordance with the technical regulations of the **UAE Chess Federation**.

* Tie Breaker System :

-The tie between players equal in points in individual competitions is decided as follows :-

-a) Competitions held according to the Swiss system: -

1. The results of the meetings of the players with equal points (if they all played together)
2. (Buchholz Minimum System Cut 1) : Total points of each player's opponents with the deletion of the lowest opponents' points.

مسابقة الشطرنج :

بنين و بنات :

- 9 سنوات (مواليد 2015).
- 11 سنة (مواليد 2013).
- 13 سنة (مواليد 2011).
- 15 سنة (مواليد 2009).

- تنظم البطولة وفقاً لنظام المجموعات أو الدوري الكامل بناءً على عدد المدارس المشاركة , ويتأهل الى النهائيات الطلاب أصحاب المراكز الـ 10 من كل مرحلة دراسية.

- تقام البطولة الفردية وفق للنظام السويسري.

- القواعد و القوانين :

* يتم تطبيق الأنظمة الفنية وفقاً للائحة الفنية لاتحاد الامارات للشطرنج.

* أنظمة حسم التعادل :

- يتم حسم التعادل بين اللاعبين المتساويين في النقاط في المسابقات الفردية كما يلي :-

-أ) المسابقات المقامة وفقاً للنظام السويسري :-

1. نتائج لقاءات اللاعبين المتساويين في النقاط (اذا كانوا جميعاً لعبوا معاً)
2. نظام بوخولز الأدنى : اجمالي نقاط خصوم كل لاعب مع حذف نقاط أقل الخصوم.
3. نظام بوخولز الوسطي : اجمالي نقاط خصوم كل لاعب مع حذف نقاط أقل و أعلى خصوم.

3. (Cut 1 median Buchholz system): the total points of each player's opponents with the deletion of the lowest points and the highest opponents.

4. The number of times won in black. (Unplayed matches are counted in white).

5. In the event that two players continue to be equal, a play-off match will be held in a blitz chess system (5 minutes for white and 4 minutes for black) and in the event of a tie, the black wins, and the colors of the pairing are determined by lot.

6. In case of a tie for three or more players, a mini-tournament will be held (3 minutes plus 2 seconds) and The numbers of pairing are determined by lot.

7. The play-off is held on the same day.

-b) Competitions held according to the full periodic system: -

1. Results of the meetings of players with equal points together.

2. Sonneborn - Berger System.

3. The number of wins in black, (unplayed matches are counted in white).

4. In the event that two players continue to be equal, a playoff match will be held in a time system (5 minutes for the white and 4 minutes for the blacks) and in the event of a draw, the black wins, and the numbers of the pairing are determined by lot.

4. عدد مرات الفوز باللون الأسود. (المباريات الغير ملعوبة تحتسب باللون الأبيض).

5. في حال استمرار تساوي لاعبين اثنين تقام مباراة فاصلة بنظام الشطرنج الخاطف (5 دقائق للأبيض و 4 دقائق للأسود) وفي حال التعادل يفوز الأسود, ويتم تحديد ألوان التزويج بالقرعة.

6. في حال تساوي ثلاثة لاعبين أو أكثر يتم اقامة دورة مصغرة بنفس نظام الشطرنج الخاطف (3 دقائق بالاضافة الى ثانيتين), و يتم تحديد أرقام التزويج بالقرعة.

7. تقام المباراة الفاصلة في نفس اليوم.

-ب) المسابقات المقامة وفقاً لنظام الدوري الكامل :-

1. نتائج لقاءات اللاعبين المتساوين في النقاط معاً

2. نظام سنبورن برجر.

3. عدد مرات الفوز باللون الأسود , (المباريات الغير ملعوبة تحتسب باللون الأبيض).

4. في حال استمرار تساوي لاعبين اثنين تقام مباراة فاصلة بنظام الوقت (5 دقائق للأبيض و 4 دقائق للأسود) وفي حال التعادل يفوز الأسود, و يتم تحديد أرقام التزويج بالقرعة.

5. In the event that three or more players are equal, a mini-tournament of one round is held in a Blitz chess system that plays the playoff match (3 minutes plus 2 seconds), and the pairing numbers are determined by lot.

6. The play-off is held on the same day.

5. في حال تساوي ثلاثة لاعبين او اكثر يتم إقامة دورة مصغرة من دور واحد بنظام الشطرنج الخاطف مباراة الفاصلة (3 دقائق بالإضافة إلى ثانيتين) , و يتم تحديد أرقام التزويج حسب القرعة.

6. تقام المباراة الفاصلة في نفس اليوم.